
Årsmøde for lokalrådet Nors Tved og Ø. Vandet 

Den 19.4 2023  

kl. 18.00 til kl. 19.00 

Tilstede: 

Niels Jørgen Andersen, Susanne Oddershede, Stensa fra Børnehuset, rep. fra Dagplejen, Helle Yde, 

Ole Christensen, Mogens Overgaard, Rene (Thisted kommune), Bo Immersen, Peter Sørensen, 

Benny Sørensen, Ivan Johansen 

Dette er de tidligere arbejdsgrupper, som er inviteret, for at give en aktuel status på hvor vi er nu og 

hvad planen er fremad. Samtidig får de en tak for deres foreløbige arbejde og mulighed for at kommentere 

på status. 

I øvrigt er Lokalrådet som er repræsenteret af: Jens Otto Nystrup, Inger Svane, Leo Pedersen, Esben 

Oddershede, Daniel Bunk, Jens Frederiksen, Karen Johansen, Pia Tavs Vistisen, Karen Berg 

Der startes med at Rene fra Thisted kommune giver en status på den planlagte Område-

/byfornyelse og redegør for lokalrådets anbefaling for prioritering af bevilling på sammenlagt 2,5 

millioner, som er bevilget over de næste 5 år til Nors Tved og Ø. Vandet. 

Vores foreløbig prioritering og pengefordeling af i alt 2,5 mill kr. 

a. Projekt etablering af det grønne område overfor Beboerhuset med FIF huset. Det har vi penge 

til og skal i gang sættes snarest. 

b. Beplantning og etablering af trafiksikker sti til Parken og sti rundt om søen med vilde spots. 

Rene vil henvende sig til de ansvarlige for fjernvarme for at få reetablering af de grønne 

områder langs Norsvej efter vores beplantningsplan. 

c. Trafiksikkert miljø omkring købmanden og Nors Beboerhus. 

Etablering af Bytorvet omkring Beboerhuset med trappe og forbindelse til købmanden 

d. Formidling af projekt med skilte, kommunikation og plantekasser 

Der rettes en forespørgsel vedrørende manglende byggegrunde for at tiltrække nye borger og der 

arbejdes målrettet med dette, så der er stor aktivitet på dette område. 

Rene har en kollega som skal fremstille informationsskilte i forbindelse med Kystsporet, i den 

anledning beder han om input og inspiration til hvad vi ønsker at henvisninger til af oplevelser i 

lokalområdet, information til Jens Otto Nystrup snarest!! 

MTB-sporet på Vendbjerg er færdiggjort og der resterer ca. 1 arbejdsdag , herefter overdrages 

dette projekt til Nors BK som står for den fremtidige vedligeholdelse. 

 

 

 



Den officielle del af Årsforsamling kl. 19.00 

Dagsorden. 

1. Valg af dirigent. 

Forslag Hans Jørgen Birk, som takker ja. Årsforsamlingen er rettidig indvarslet 

2. Valg af mødesekretær. 

Karen Berg. Stemmetæller Jens Peter Søndergaard og Henning Bang 

3. Lokalrådets beretning ved Jens Otto Nystrup. 

Ideen med Sommerfuglelandet har udløst spørgsmål omkring sommerfuglebuske og 

hvorvidt det er en invasiv art. Dette er ikke tilfældet. 

Bebyggelse af område ved kirken hvor der skal opføres ældreboliger, forventes det at starte 

sidst på året. 

Søen er reetableret og er tæt. 

Der har været et stort arbejde med at etablere en fælles kalender ”Min Landsby”, dette er 

ikke lykkes og er opgivet. Der afprøves derfor om vi kan få en kalender i Nors Tved Ø. 

Vandet Tidende. Desuden er det planen, at der kan købes plads på Hallens infotavle. 

Det grønne område ved kirken, ” Det gamle anlæg” planlægges at etableres som grønt 

område. 

Der er udarbejdet en beplantningsplan for Nors Tved og Ø. Vandet som er tænkt som en 

rettesnor og inspiration for mulige beplantninger, både offentligt og privat. Dette til formål 

at fremme de rette betingelser for sommerfugle. 

Der er en færdig MTB bane på Vendbjerg, hvor der mangler 1 arbejdsdag og herefter 

overgår til Nors Bold Klub. 

Der er fra Nors Skole planlagt et arbejde vedrørende oplysninger om sommerfugle, hvor 

børnene kan følge udviklingen af sommerfugle fra æg til færdige sommerfugle. 

Vores foreløbig prioritering og pengefordeling af i alt 2,5 mill kr. 

a. Projekt etablering af det grønne område overfor Beboerhuset med FIF huset. Jens Otto, Jens og 

Leo står for dette og det har vi penge til og skal i gang sættes snarest 

b. Beplantning og etablering af trafiksikker sti til Parken og sti rundt om søen med vilde spots. 

Rene vil henvende sig til de ansvarlige for fjernvarme for at få reetablering af de grønne 

områder langs Norsvej efter vores beplantningsplan. 

c. Trafiksikkert miljø omkring købmanden og Nors Beboerhus. 

Etablering af torvet omkring Beboerhuset med trappe og forbindelse til købmanden 

d. Formidling af projekt med skilte, kommunikation og plantekasser 

 

Jens Otto Nystrup beder om at alle vil bidrage med gode ideer til vores foreløbig prioritering 

I Tved kan der etableres et sted hvor flagermus kan bo, de bor for øjeblikket i træerne ved Tved Kirke.  

Der er bekymring omkring placering af FIF huset. Alle tiltag planlægges i samarbejde med Thisted Kommune 

og derfor vil alle de rette procedurer for høring, trafiksikkerhed og lign være opfyldt. Ligeledes vil alle 

relevante myndigheder være involveret. 



 

4. Forelæggelse af regnskab 

Regnskab godkendt. 

5. Behandling af indkommende forslag 

Ingen indkommende forslag. 

6. Valg af 4 bestyrelsesmedlemmer for en 2. års periode. 

Jens Otto Nystrup, Karen Berg, Inger Svane modtager genvalg 

Pia Vistisen nyvælges 

Valg af suppleanter for 1 år 

Hanne Nielsen genvalgt 

Helga Immersen genvalgt 

7. Valg af revisor samt revisorsuppleant 

Valgt revisor Hans Jørgen Birk og revisor suppleant Ingrid Ottesen 

8. Evt. 

Der efterlyses personer til at være med i arbejdsgrupper og specielt unge mennesker når der startes 

op på vores prioriterede projekt a., se tidligere 

Rene fortæller om hvordan de har etableret personer omkring byfornyelse i Snedsted, dette til 

inspiration. 

Der kan bookes en trailer ved Thisted Kommune med redskaber til naturpleje 

Jens Otto fortæller om den tidligere grusgrav på Holmevej og reetableringen af området. Esben 

Oddershede redegør for de muligheder der er for området og har kontakt til ejer. Ejeren af jorden 

har bedt om ideer til anvendelse af jorden.  

1. Evt. lave et stisystem af den gamle banesti til Tråbakken. 

2. Primitivt overnatningssted evt. shelterplads. 

Der er opbakning fra de tilstedeværende omkring at udnytte de eksisterende områder og evt. 

beplantes 

Ros til Lokalrådet for det store arbejde der laves.  

Der efterlyses igen flere byggegrunde i byen, dette er vigtigt for tilflytter som ønsker at bygge hus. 

 

Konstituerende møde Lokalrådet den 19.4 2023 

På efterfølgende konstituerende møde, vælges som følgende: 

Formand Jens Otto Nystrup 

Næstformand Jens Fredriksen 

Sekretær Karen Berg 

Kasserer Inger Svane 

Medlem Pia Vistisen 

Medlem Leo Pedersen 

Medlem Daniel Bunk 

Særlig sagkyndig Esben Oddershede 


